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Republika e Kosovës 

Republika Kosovo – Republic of Kosovo 
Kuvendi – Skupština – Assembly 

VI. Saziv  

Prolećno zasedanje 

 

Komisija za privredni razvoj, infrastrukturu, trgovinu, industriju, i regionalni razvoj 

Sednica br.25/2018 

Priština, dana 26. 4. 2018, u 12:30 časova 

Zgrada Skupštine, sala  N-302 

Z A P I S N I K  

 

Sednici su prisustvovali: predsednica komisije Sala Beriša Šhalja,  Prvi z/predsednika Dardan 

Sejdiu, Drugi z/predsednika Adem Hodža, i članovi: Hykmete Bajrami, Dardan Molićaj, Memli 

Krasnići, i Biljal Šerifi.  

  

Odsutni: Mimoza Kusari  Ljilja, Gani Drešaj , i Duda Balje.   

 

Ostali učesnici:  Etleva Malušaj – GDP, i Alberta Hašani - KTV   

 

 

Komisijsko pomoćno osoblje: Armend Ademaj, Muhamet Morina, Besim Haliti, i Veton Raci.  

 

Sednici je predsedavala predsednica Komisije Sala Beriša -Šala.  

 

 

Za sednicu je predložen sledeći: 

 Dnevni red 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Usvajanje zapisnika sa sednice, održane 12. 4. 2018. godine. 

3. Razmatranje Odluke Predsednika Republike o vraćanju Zakona o trgovačkim 

društvima, br. 06/L-016; 

4. Razno.  

  

 

Predsednica je konstatovala da su ispunjeni uslovi za rad i otvorila sednicu prvom tačkom 

dnevnog reda. 
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1. Usvajanje dnevnog reda 

 

Dnevni red je usvojen u predloženoj formi.. 

 

 

2. Usvajanje zapisnika sa sednice, održane 12.4.2018. godine. 

 

Zapisnik je usvojen ispravkama preporuka, odnosno zapisnika u skladu sa transkritom gde je 

govorio predstavnik KRE gospodin Pepaj.  

 

 

3. Razmatranje Odluke Predsednika Republike o vraćanju Zakona o trgovačkim 

društvima, br. 06/L-016; 

 

Povodom ove tačke predsedavajuća je podsetila komisiju da je poslednji dan u proceduralnom 

aspektu, rok za razmatranje Odluke Predsednika o vraćanju Zakona o trgovačkim društvima, br. 

06/L-016 za skupštinsko razmatranje, te je upoznala sa razlozima navedenim u odluci, odnosno 

primedbama Kosovske privredne komore, Američke privredne komore, i brojnih asocijacija 

biznisa i kompanija koje su se obraćale Predsedniku Republike sa primedbom da je predmetni 

član pomenutog zakona koji se odnosi na kvotu ženskog roda u odborima deoničarskih društava 

Veoma teško sprovodljiv. 

 

Dardan Sejdiu kazao da Odluka Predsednika republike neodrživa je sa ustavnog aspekta, jer je 

jednakost rodova pred zakonom regulisana članom 24 Ustava koji kaže: „Svi su pred zakonom 

jednaki. Svako ima pravo na jednaku zaštitu zakona, bez diskriminacije. Niko ne sme biti 

diskriminiran na osnovu rase, boje, pola, jezika, vere, političkog mišljenja, ili drugo, poput  

porekla, nacionalne ili etničke pripadnosti, imovine, ekonomskog, ili socijalnog stanja, 

seksualne orijentacije, ograničene sposobnosti, ili nekog drugog ličnog statusa. Principi jednake 

zaštite pred zakonom ne sprečavaju potrebne mere za zaštitu i unapređenje prava pojedinaca i 

grupa koje su u najednak položaj.  Uostalom, takve mere se sprovode samo dok se ne postigne 

cilj u čije su svrhe preduzete, te prema tome kazao on, forma obrazloženja Predsednika 

Republike ne bi trebalo procesuirati Skupštini sa preporukom za usvajanje ove odluke.   

 

Predsedavajuća je kazala da Komisija nije podržala predlog gospođe Kusari Ljilja te i 

obrazloženje predsednikove odluke jeste da ne bude zakonske diskriminacije.  

 

Hykmete Bajrami kazala da je istina predlog gospođe Kusari Ljilja nije podržala komisija ali ga 

je bez podrške komisije usvojila plenarna sednica Skupštine, i rekla da neće glasati ni „za“, ni 

„protiv“ odluke, već će se Uzdržati od glasanja. Ona je dodala da će zabrinjavajuće što Svetska 

banka  30. aprila imati sednicu a mogla je imati u obzir i poboljšanje poslovanmja na Kosovu, i 

da je bilo progresa u tom pravcu, ali ovaj Zakon još nije stupio na snagu, za šta postoji 

bojaznost opadanja na rang-listi poslovanja.  

 

Dardan Molićaj kazao je da način kako je Predsednik republike tretirao zastupanje polne kvote 

po odborima trgovačkih društava nije korektan i nezakonito je, jer ima u izobilju praksi 
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evropskih zemalja koje su odlično regulisale kvotu  ne samo polno već svako zastupanje, te 

prema tome ako se kvota primenjuje institucijama ista treba da se primeni i u biznisu. On se 

izjasnio da će glasati protiv odluke, jer sada već imamo presedan zastupljenosti kvote ženskog 

pola po institucijama.    

 

Biljal Šerifi kazao je da je predsednik Republike koristio svoje ustavno pravo dok je 

obrazloženje samo informacije radi, a Komisiji preostaje samo da to prosledi Skupštini uz 

preporuku za razmatranje. On je dodao da će zakon biti osporen samo ako ga neko osporava i 

da poslanicima treba dati kompletan predmet o zakonu.  

 

Predsednica komisije kazala da je članom 61 Poslovnika regulisana procedura potpisivanja i 

objavljivanja zakona, to jest, nakon usvajanja na Skupštini i potpisivanja Predsednika 

Skupštine, u roku od 10 dana od dana njegovog usvajanja ide Predsdniku Republike za 

objavljivanje, a ukoliko ga ovaj poslednji vraća nazad skupštini za razmatranje, predsedništvo 

skupštine odmah ga prosleđuje izvestilačkoj Komisiji za razmatranje, dok ova poslednja 

razmatra samo pitanja koja navodi odluka Predsednika Republike, te u roku od dve nedelje 

dostavlja  izveštaj i preporuku Skupštini  dok Skupština većinom glasova svih poslanika 

odlučuje da li će usvojiti ili ne primedbe Predsednika Republike. Ako skupština ne prihvata 

onda Zakon ostaje kao što je prvobitno Skupština usvajala i smatra se objavljenim.   Dok, ako 

Predsednik u zakonom predviđenom roku ne vraća ili ne objavljuje onda se zakon smatra 

objavljenim i objavljuje se u Službenom listu Republike Kosovo.    

 

Dardan Molićaj apelovao da se ne podrži preporuka Predsednika Republike već komisija sastavi 

preporuku o naslaganju tom odlukom.   

 

Memli Krasnići kazao je da je stvar jasna i da su privatni biznisi zahtevali da navedeni 

amandman ne bude deo Zakona jer oštećuje privatan biznis, te Komisija treba proslediti 

skupštini preporuku a skupština neka odlučuje za ili protiv odluke Predsednika Republike. On je 

dodao da je kvota zastupljenosti žena jeste za diskusiju u javnim institucijama, ali privatnom 

biznisu ne treba nametnuti, jer možemo im otežavati funkcionisanje rada.  Dakle, regulisaćemo 

kvotu zastupljenosti žena na drugi način. 

 

Dardan Molićaj kazao je da pitanje prava žena nije proces koji moramo nametnuti, jer 

nametanja ne funkcionišu, te s toga bolje je tu kvotu regulišemo opštem zastupanjem kvote 

ženskog roda, jer su većina organizacija su privatna i ograničenja će im stvarati  teškoće. 

 

Memli Krasnići kazao je da privredno regulisanje je do samih biznisa, te prema tome ako im 

nemećemo kvote ženskog roda nije dobro za društvo, naročito za biznise, s druge stane kazao 

on da ne veruje da to jača položaj žene u našem društvu.    

 

Hykmete Bajrami rekla je da nije pravedan pokušaj izdvajanja polne zastupljenosti u  

institucijama i privatni biznis, jer međunarodne prakse potvrđuju da svugde gde su kvote 

regulisane zakonom one važe za sve generalno, te prema tome kazala je ona i mi moramo 

postići nivo opšte zastupljenosti kvote ženskog roda u društvo.  
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Komisija je nakon iscrpne rasprave, sa četiri glasova „za“; dva „protiv“, i jedan „uzdržani“ 

glas donela 

 

P R E P O R U K U 

 

1. Preporučuje se usvajanje Odluke Predsednika Republike Kosovo, od 04. 4. 2018. 

godine, za brisanje odredbi člana 34, podstava 2.5.1.; 2.5.2.; 2.5.3, i 2.5.4, Zakona o 

trgovačkim društvima, br. 06/L-016; 

 

 

4. Razno.  

 

Tekuća pitanja  

 

Pod razno je predsedavajuća obavestila članove komisije da je primila poziv od predsednice 

Skupštine Republike Bugarske gđe. Tsveta Karayancheva i predsednika Komisije za  energiju 

gdina. Deliana Dobrevskog za prisustvovanje skupu predsednika komisija energije parlamenata 

Evropske zajednice koji ćer se održati 13. – 14. maja 2018. godine u Sofiju, Bugarskoj, i da 

delegacija može imati 5 članova, uključujući predsednicu komisije, poslanike o komisijsko 

pomoćno osoblje, i dr. 

 

Nakon konsultacija, komisija je odlučila da tom skupu prisustvuju: predsednica komisije Salja , 

članovi: Hykmete Bajrami, Memli Krasnići, i Biljal Šerifi. 

 

 

Sednica je završena u 13 časova i 30 minuta 

  

Zapisnik je sastavilo komisijsko pomoćno osoblje 

 

 

 

                                                                   Predsednica Komisije,  

Salja Beriša  Šalja 

                                                                 ____________________ 

            

 

 

 

 

  


